
Detajli napada na novinara

Ime novinara čije je pravo ugroženo: Medijska kuća u kojoj je zaposlen/a:

Tamara Skrozza, Nikola Radišić, Nedim Sejdinović i ostali.Više medija Vreme, TV N1, NDNV i dr.

Pol: Mesto događaja:

Beograd

Vrsta povrede: Zakonski član koji je povređen:

Pritisak

Opis situacije:

 10.02.2018. - U intervjuu za Radio Slobodna Evropa, državni sekretar u Ministarstvu kulture i

informisanja Aleksandr Gajović je rekao da bi novinari, kao i svi ostali, trebalo sami da se štite

i da napade prijavljuju nadležnima. Gajović je ocenio i da se „namerno potenciraju napadi na

novinare koji nisu provladini“, i doveo u pitanje istinitost njihovih svedočenja o pretnjama i

napadima. Naime, kada je novinarka pitala Državnog sekretara zašto Ministarstvo Kulture i

informisanja nije reagovalo na hajku TV Pink na novinarku Tamaru Skrozzu, on je odgovorio:

"Ministarstvo kulture i informisanja se zaštitom novinara bavi donošenjem zakona. Najveći

problem srpskog novinarstva, a i gospođe Skrozza, je što ne čita zakon. Kada bi pročitala sva

tri medijska zakona, naročito Zakon o informisanosti i medijima, onda bi mogla da vidi način

kako da se zaštiti. Svako treba sebe da zaštiti na ovaj ili onaj način." Takođe, kada ga je

novinarka pitala o slučaju kada su novinara Nikolu Radišića na ulici napale dve osobe, uz

pljuvanje i pretnje, kao "američkog" i "izdajničkog". On je odgovorio: "Svako nosi odgovornost

samo za sebe. Moram da vam postavim pitanje u ovom intervjuu, kada već govorimo o

napadima na novinare - kada će se istražiti napad na Dragana Milanovića 5. oktobra". Dodao je

i: "A što mislite da je napad na gospodina Radišića značajniji nego napad na generalnog

direktora RTS-a? Namerno, ne samo vi, niti vam išta zameram, ćemo da preskočimo napade na

Dragana Milanovića, ali ćemo uvek potencirati ove, pod znacima navoda, nezavisne novinare,

koji na ovaj ili onaj način istupaju, i koji nisu na izvestan način, hajde da upotrebim tu reč,

provladini novinari." Kada mu je novinarka ponovila slučaj, Gajović je rekao "Ako se to zaista

desilo, onda apsolutno to treba...", na šta ga je novinarka pitala zašto misli da se nije desio on

je rekao da mora de se vidi i druga strana, i dodao: "Mene kao građanina ove zemlje najviše

interesuje šta policija kaže o tome, da li su pohvatani napadači, mene interesuje njihova

verzija, tih koji su pohvatani. Da li su oni to zaista uradili ili nisu." Kada je novinarka pomenula

pretnje upućene Nedimu Sejdinoviću, Gajović je odgovorio: Da li ste sigurni da je on to

dobijao? Nakon što ga je novinarka pitala šta je hteo time da kažete, naveo je da treba da

utvrdimo istinu, nakon čega je naveo: "A da li ste vi sigurni da nije on organizovao to pisanje

da bi sebe predstavio kao žrtvu?", i: "Jako ga dobro poznajem, imali smo prilike da se u više

navrata srećemo, nedavno smo imali i neko zajedničko gostovanje, i mislim da je to čovek koji

nema dobre namere." 

Vlasti su obaveštene:

Da

Slučaj je procesuiran:

Ne

Da li su medijska udruženja obaveštena i kako su reagovala:

10.02.2018. - Koalicija novinarskih i medijskih udruženja (NUNS, NDNV, ANEM, Lokal pres i

AOM) smatra da su izjave državnog sekretara izrečene u intervjuu za Radio Slobodna Evropa,

besramne i opasne, te da su u funkciji ne samo relativizacije učestalih napada na novinare već

i njihovog podsticanja. Pozvali su premijerku Srbije Anu Brnabić, kao i ministra kulture i

informisanja Vladana Vukosavljevića da se odrede prema ovom skandaloznom nastupu

državnog sekretara, odnosno da saopšte da li su njegovi stavovi istovremeno i stavovi

Ministarstva i Vlade Srbije. 11.02.2018. - Grupa za slobodu medija je navela da smatra da

Vlada republike Srbije mora da smeni državnog sekretara za medije Aleksandra Gajovića nakon

izjava koje sa najodgovornije državne funkcije otvaraju prostor za pravdanje nasilja, pretnji i

medijskih hajki protiv novinara i tvrdnje da reakcije na to nisu u ingerencijama Ministarstva

kulture i informisanja.


